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Kommunfullmäktige 2010-11-08  
 

 
Plats och tid Kommunhusets tingssal måndagen den 8 november 2010 kl 

17.30-20.30 
Beslutande Enligt bilaga
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Övriga deltagande  Joakim Malmdal, Kommunchef 
 Kerstin Petersson, Kommunsekreterare 
 Victoria Schön-Månsson, ekonomiansvarig kl 19.00-19.10, §166 
 

 
 

Utses att justera Anders Svensson och Diana Bergeskans Paragrafer 158 - 191  
 
Tid och plats för justering Måndagen den 15 november 2010 kl 16.00     

 
 
 
Underskrifter Sekreterare  ............................................................ 
  Kerstin Petersson 

 
 Ordförande  ............................................................ 
  Raymond Asp, §§ 158-163 Anders Ek, §§ 164-191 
 
 Justerande    ............................................................ 
  Anders Svensson Diana Bergeskans 
_________________________________________________________________________________________ 
 

ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 
Nämnd/Styrelse Kommunfullmäktige  

 
Sammanträdesdatum  2010-11-08  
 
Datum för anslags uppsättande 2010-11-16 Datum för anslags nedtagande 2010-12-08 
 
Förvaringsplats för protokollet Kommunhuset 
   
 
Underskrift   ............................................................ 
 Kerstin Petersson 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  
 
 
 

http://www.hogsby.se/DATA/NEWS/CONTAINER/726-N%C3%A4rvarolista%20nov.pdf


 
HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 2 (45) 
 
Kommunfullmäktige 2010-11-08  
 

 
 

 
 KF § 158   DNR: KF.2010.38  

 
 

Sammanträdets öppnande   

Ålderspresidenten Raymond Asp hälsar de nya fullmäktigeledamöterna 
välkomna och öppnar dagens sammanträde. 
 
 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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 KF § 159   DNR: KF.2010.31  

 
 

Fråga om sammanträdet blivit i laga ordning kungjort 

Meddelas att kallelse till dagens sammanträde skett genom föreskriven 
annonsering i ortens tidningar, anslag på kommunens officiella anslagstavla, 
annonsering på kommunens hemsida samt genom personliga kalleser till 
samtliga ledamöter. Därjämte har även ersättarna erhållit kallelsen för 
kännedom. 
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Sammanträdet har blivit i laga ordning kungjort. 

 
 
 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  
 
 
 



 
HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 4 (45) 
 
Kommunfullmäktige 2010-11-08  
 

 
 KF § 160   DNR: KU.2010.222  

 
 

Val av kommunfullmäktiges valberedning 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Följande personer väljs som ordinarie och ersättare i kommunfullmäktiges 
valberedning fram till och med 31 oktober 2014: 

Ordinarie 
Diana Bergeskans (S) 
Gunilla Schollin-Borg (MP) 
Tommy Palmgren (V) 
Kjell Front(C) 
Marita Björkvall(KD) 
Monika Olsberg(M) 
Leif Gustafsson(SD) 

Ersättare 
Carl-Axel Blom(S) 
Stihna Johansson-Evertsson(C) 
Helene Danielsson(KD) 
Berit Ljung(MP) 
Anders Svensson(M) 
Sven-Erik Karlsson(SD) 
Sven Bergman(V) 

Yrkanden 
Jonas Erlandsson yrkar att Diana Bergeskans(S) väljs till sammankallande i 
valberedningen. 

Ingemar Svanström yrkar att Kjell Front(C) väljs till sammankallande i 
valberedningen. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på yrkandena och finner att fullmäktige 
beslutar välja Diana Bergeskans till sammankallande i valberedningen. 
 
Omröstning begärs. Det blir sluten omröstning eftersom ärendet avser val. 
Anders Svensson och Diana Bergeskans utses till rösträknare. 
 
Omröstningsresultat 
Kjell Front 20 röster, Diana Bergeskans 20 röster, 1 blank röst. Enligt 
reglerna ska valet vid lika röstetal avgöras genom lottning. 
En röstsedel för vardera kandidat läggs ner i valurnan. Ledamoten Roland 
Waern(M) utses till att förrätta lottningen. Lottningen utfaller så att Kjell 
Front(C) får uppdraget som sammankallande i valberedningen. 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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KF § 160   DNR: KU.2010.222  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kjell Front(C) väljs till sammankallande i kommunfullmäktiges 
valberedning för tiden fram till och med 31 oktober 2014. 

Ajournering 
Sammanträdet ajourneras mellan kl 17.55-18.20. 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
 De valda 
Kommunfullmäktiges presidium 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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 KF § 161   DNR: KU.2010.222  

 
 

Val av kommunfullmäktiges ordförande 

Valberedningen föreslår att Anders Ek(C) väljs till kommunfullmäktiges 
ordförande. 
 
Jonas Erlandsson(S) föreslår att Gunilla Schollin-Borg(MP) väljs till 
kommunfullmäktiges ordförande. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på förslagen och finner att fullmäktige 
beslutar välja Gunilla Schollin-Borg(MP) till kommunfullmäktiges 
ordförande.  
 
Omröstning begärs. Det blir sluten omröstning eftersom ärendet avser val. 
Anders Svensson och Diana Bergeskans utses till rösträknare. 
 
Fullmäktige ajourneras mellan kl 18.45-18.50. 
 
Omröstningsresultat 
Anders Ek 20 röster, Gunilla Schollin-Borg 19 röster, 2 blanka röster. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Anders Ek(C) väljs till kommunfullmäktiges ordförande för tiden fram till 
och med 31 oktober 2014. 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
 Anders Ek 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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 KF § 162   DNR: KU.2010.222  

 
 

Val av kommunfullmäktiges 1:e vice ordförande 

Valberedningen föreslår att Gunilla Schollin-Borg(MP) väljs till 
kommunfullmäktiges 1:e vice ordförande. 
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Gunilla Schollin-Borg(MP) väljs till kommunfullmäktiges 1:e vice 
ordförande. 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
 Gunilla Schollin-Borg   
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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 KF § 163   DNR: KU.2010.222  

 
 

Val av kommunfullmäktiges 2:e vice ordförande 

Valberedningen föreslår att Solweig Ekh(S) väljs till kommunfullmäktiges 
2:e vice ordförande. 
 
Sven-Erik Karlsson(SD) föreslår att Evert Andersson(SD) väljs till 
kommunfullmäktiges 2:e vice ordförande. 
 
Ingemar Svanström(C) föreslår att Kerstin Karlström(C) väljs till 
kommunfullmäktiges 2:e vice ordförande. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på förslagen och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att välja Solweig Ekh(S) till 
kommunfullmäktiges 2:e vice ordförande. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Solweig Ekh(S) väljs till kommunfullmäktiges 2:e vice ordförande. 
_____ 
 
Raymond Asp överlämnar ordförandeklubban till kommunfullmäktiges nya 
ordförande Anders Ek. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
 Solweig Ekh 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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 KF § 164   DNR: KU.2010.21  

 
 

Budgetäskande för kommunrevisionen 2011  
I budget för 2011 är 350 000 kronor avsatta för revisionen. Kommunens 
revisorer äskar i skrivelse daterad 2010-08-31 om 370 000 kronor för 2011. 
Detta på grund av att under år 2011 kommer kommunrevisionen under de 
fyra första månaderna att ha dubbla revisionsgrupper, dels nuvarande grupp 
som avslutar år 2010 års revision, dels den nya revisionsgruppen som börjar 
granskningen av år 2011. Detta medför ökade arvodekostnader för 
kommunrevisionen. Under år 2011 kommer utbildningsinsatser att krävas 
för nyvalda revisorer, vilket också innebär ökade kostnader. 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet överlämnas utan eget yttrande till kommunfullmäktige. 

Yrkande 
Diana Bergeskans(S) yrkar att det alltid efter valåret avsätts extra pengar i 
budgeten till kommunrevisionen. 
 
Helene Danielsson(KD) yrkar att kommunrevisionen erhåller ytterligare 20 
tkr i budget för år 2011. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på yrkandena och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bevilja kommunrevisionen ytterligare 20 
tkr i budget för år 2011. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunrevisionen erhåller ytterligare 20 tkr i budget för år 2011, dvs 
sammanlagt 370 000 kronor. 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
 Kommunrevisionen   
Ekonomikontoret 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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 KF § 165   DNR: KU.2010.21  

 
 

Budget 2011, verksamhetsplan 2012-2013  
Kommunfullmäktige har sedan tidigare (2010-06-14, § 86) fastställt Budget 
2011, verksamhetsplan 2012-2013 när det gäller resultatbudget, 
balansbudget, finansiella mål, hantering av återställande av balanskravet, 
investeringsbudget, låne- och borgensramar till de kommunala bolagen samt 
särredovisning av Myndighetsnämnden. 
 
Arbete med att tillskapa inriktnings- och verksamhetsmål för samtliga 
utskotts respektive verksamhetsområden fortgick vid tidpunkten för 
ovanstående beslut, varför kommunfullmäktige beslutade att arbetet fick 
fortsätta för rapportering och beslut på kommunstyrelsens sammanträde i 
oktober 2010. 
 
Förslag till inriktnings- och verksamhetsmål presenteras i budgetdokumentet 
för 2011. 

Kommunstyrelsens beslut 
Inriktnings- och verksamhetsmål i budget 2011, verksamhetsplan 2012-
2013 godkännes och överlämnas till kommunfullmäktige för fastställande. 
_____ 
 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 

Kommunfullmäktige fastställer inriktnings- och verksamhetsmål i budget 
2011 samt verksamhetsplan 2012-2013. 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
 Ekonomikontoret   
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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 KF § 166   DNR: KU.2010.18  

 
 

Delårsbokslut 2010-08-31 
Högsby kommun redovisar ett positivt resultat på 15,4 miljoner kronor för 
perioden januari-augusti 2010. Prognosen för verksamhetsåret 2010 är ett 
positivt resultat på 10,7 miljoner kronor, vilket innebär en positiv 
budgetavvikelse på 9,3 miljoner kronor. 
 
Prognosen för året innebär att hela balanskravet kommer att vara återställt 
inför 2011. Låneskulden har minskat under året samtidigt som andelen lån 
med rörlig ränta minskat till förmån för bunden ränta. Kommunens soliditet 
samt likviditet har förbättrats ytterligare.  
 
Nettokostnadernas andel av skatteintäkter och statsbidrag uppnår med 
marginal det finansiella målet. Flertalet av de övriga finansiella målen 
uppnås men när det gäller de verksamhetsmässiga målen är förväntad 
måluppfyllelse sämre än föregående år.  
 
För utskottens verksamheter prognostiseras ett underskott på 5,0 miljoner 
kronor. De största negativa budgetavvikelserna finns inom tekniska utskottet 
samt inom sociala utskottet. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Upprättat delårsbokslut godkännes och överlämnas till fullmäktige för 
fastställande. 

Victoria Schön-Månsson lämnar vid dagens sammanträde en kort 
sammanfattning av delårsbokslutet. 
 
Ordföranden informerar om att det finns ett utlåtande från 
kommunrevisionen angående delårsrapporten som delats ut idag till 
ledamöterna. 
 
Yrkande 
Helene Danielsson(KD) yrkar att kommunstyrelsen arbetar vidare med en 
god arbetsmiljö och att de anställda görs delaktiga i kommunens mål. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på Helene Danielssons tilläggsyrkande och 
finner att kommunfullmäktige bifaller detsamma. 
 
Kommunfullmäktiges beslut  

Kommunfullmäktige fastställer upprättat delårsbokslut med Helene 
Danielssons tilläggsyrkande. 
_____ 
 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Beslutsexpediering 
 Kommunchef   
Verksamhetschef hård sektor 
Verksamhetschef mjuk sektor 
Personalchef 
Ekonomikontoret 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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 KF § 167   DNR: TGP.2009.127  

 
 

Avgiftsbelägga tillfällig skyltning  

Tekniska utskottet föreslår kommunstyrelsen att anta det  förenklade 
förslaget från ansvarig  för gata/park 

Den beslutade taxan för skyltning blir 280:-/tim mellan kl. 07.00-16.00 och 
560:-/tim mellan kl. 16.00-07.00.  
 
Företag som anlitar kommunen för skyltning debiteras enligt ovan samt hyra 
för skyltmateriel. 
 
Kommunen godkänner ej skyltning av privatpersoner eller övriga som ej har 
godkända bevis för skyltning på allmän väg, om så är, skall det kunna styrkas. 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunstyrelsens förslag till taxa för tillfällig skyltning bifalles. 
_____ 

2010-06-14 tog kommunfullmäktige beslutet att återremittera ärendet för 
förtydligande. 
_____ 

Tekniska utskottets förslag 
Tekniska utskottet föreslår kommunstyrelsen att anta det förenklade och 
reviderade förslaget från ansvarig för gata/park: 

Den beslutade taxan för skyltning blir 280:-/tim mellan kl. 07.00-16.00 och 
560:-/tim mellan kl. 16.00-07.00. 

Hyra av materiel: 
Ingen materielkostnad för hyra av skyltmateriel som finns i lager. 

Vid större skyltning där skyltmateriel måste rekvireras, uttages en kostnad 
enligt branschens rådande prisbild. 

Kommunen godkänner ej skyltning av privatpersoner eller övriga som ej har 
godkända bevis för skyltning på allmän väg, om så är, skall det kunna 
styrkas. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Tekniska utskottets förslag till beslut bifalles. 
_____ 

 
 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 

Tekniska utskottet föreslår kommunstyrelsen att anta det förenklade och 
reviderade förslaget från ansvarig för gata/park: 

Den beslutade taxan för skyltning blir 280:-/tim mellan kl. 07.00-16.00 och 
560:-/tim mellan kl. 16.00-07.00. 

Hyra av materiel: 
Ingen materielkostnad för hyra av skyltmateriel som finns i lager. 

Vid större skyltning där skyltmateriel måste rekvireras, uttages en kostnad 
enligt branschens rådande prisbild. 

Kommunen godkänner ej skyltning av privatpersoner eller övriga som ej har 
godkända bevis för skyltning på allmän väg, om så är, skall det kunna 
styrkas. 

 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
  TU  
Conny Axelsson 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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 KF § 168   DNR: KU.2010.197  

 
 

Sammanträdesplan 2011 

Kommunledningsutskottet beslutade 2010-09-14, § 54 att ge 
kommunchefen i uppdrag att utifrån nedanstående principer arbeta fram ett 
förslag till sammanträdesplan för 2011 samt inleda en dialog med 
kommunfullmäktiges presidium utifrån detta förslag. Redovisning skall ske 
på kommunstyrelsens sammanträde i oktober.  

- Kommunstyrelsen sammanträder tisdagar varannan månad. 

- Utskotten sammanträder tis-tors samma vecka varannan månad. 

- Ambitionen är att sammanträdena skall ske förmiddagar mellan 09:00-
12:00. 

Ett förslag till sammanträdesplan för verksamhetsåret 2011 är upprättat 
utifrån dessa principer. 
 
Kommunstyrelsens ordförande föreslår att tredje strecksatsen, Ambitionen 
är att sammanträdena skall ske förmiddagar mellan 09.00-12.00, tas bort. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Sammanträdesplanen för 2011 godkännes.  
 
Kommunstyrelsens ordförandes förslag att ta bort tredje strecksatsen, 
bifalles. 
_____ 

Yrkande 
Raymond Asp(S) yrkar att kommunfullmäktiges decembersammanträde 
2011 flyttas till fredagen den 9 december samt att årets 
decembersammanträde flyttas till fredagen den 10 december 2010. 
 
Ingemar Svanström(C) yrkar att kommunfullmäktiges oktobersammanträde 
flyttas till den 17 oktober 2011. 
 
Jonas Erlandsson yrkar att datumet för årets decembersammanträde 
kvarstår. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på Jonas Erlandssons yrkande och finner att 
kommunfullmäktige bifaller detsamma. 
 
 
 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunfullmäktiges beslut 

Sammanträdesplanen för 2011 godkännes enligt kommunstyrelsens förslag.  

Tilläggsyrkandena bifalles vilket innebär att kommunfullmäktiges 
decembersammanträde flyttas till fredagen den 9 december 2011 och att 
oktobersammanträdet flyttas till den 17 oktober 2011.. 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
 Hemsidan 
Nämnder, styrelser, utskott 
Kommunväxeln 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  
 
 
 



 
HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 17 (45) 
 
Kommunfullmäktige 2010-11-08  
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Samverkan angående överförmynderiverksamheten  
Diskussioner om samverkan i överförmyndarfrågor har diskuterats i 
Högsby, Hultsfred, Mönsterås och Oskarshamns kommuner under 2009. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2010-06-14, § 93, att 
överförmyndarnämnden upphör och att delegering sker till 
överförmyndare/tjänsteman. 

Kommunledningsutskottets förslag 
Hultsfred, Mönsterås, Oskarshamn samt Högsby kommuner samverkar 
kring överförmynderiverksamheten fr.o.m. årsskiftet 2010/2011 med 
Högsby som lokaliseringsort samt med personalbemanning om 3,5 
årsarbetare. 
 
Samverkan kommer att ske genom att avtal tecknas mellan Högsby 
kommun och respektive kommun. 
 
Varje kommun utser en överförmyndare eller överförmyndarnämnd. 
 
Budgeten för verksamhetsåret 2011 består av personalkostnader 
motsvarande 3,5 tjänster samt diverse OH-kostnader och finansieringen sker 
utifrån befolkningen i respektive kommun 31 december två år innan 
budgetåret. 
 
Kommunstyrelseordförandena samt kommuncheferna i respektive kommun 
skall fungera som styrgrupp i samband med införandet.
_____ 

Kommunchefen föreslår att sista stycket i kommunledningsutskottets 
förslag; ”Kommunstyrelseordförandena samt kommuncheferna i respektive 
kommun skall fungera som styrgrupp i samband med införandet”, tas bort. 
Dessutom föreslås att ett arvode motsvarande 1000 kr/år skall utgå till 
överförmyndaren samt ett arvode om 500 kr/år skall utgå till ersättaren för 
överförmyndaren 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Hultsfred, Mönsterås, Oskarshamn samt Högsby kommuner samverkar 
kring överförmynderiverksamheten fr.o.m. årsskiftet 2010/2011 med 
Högsby som lokaliseringsort samt med personalbemanning om 3,5 
årsarbetare. 
 
Samverkan kommer att ske genom att avtal tecknas mellan Högsby kommun 
och respektive kommun. 
 
Varje kommun utser en överförmyndare eller överförmyndarnämnd. 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Ett arvode motsvarande 1000 kr/år skall utgå till överförmyndaren samt ett 
arvode om 500 kr/år skall utgå till ersättaren för överförmyndaren. 

  
Kommunchefen får i uppdrag att utse Högsby kommuns representanter i 
styrgruppen som ansvarar för införandet. 

Verksamheten kommer att rymmas inom budget för verksamhetsåret 2011.  
Finansieringen för verksamhetsåret 2011 sker utifrån befintlig ärendemängd 
2010 i respektive kommun. Finansieringen 2012 och 2013 sker genom 50 % 
utifrån ärendemängden och 50 % utifrån befolkningen i respektive kommun 
31 december två år innan budgetåret. Finansieringen fr.o.m. 2014 sker 
utifrån befolkningen i respektive kommun 31 december två år innan 
budgetåret. 
_____ 
 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Hultsfred, Mönsterås, Oskarshamn samt Högsby kommuner samverkar 
kring överförmynderiverksamheten fr.o.m. årsskiftet 2010/2011 med 
Högsby som lokaliseringsort samt med personalbemanning om 3,5 
årsarbetare. 
 
Samverkan kommer att ske genom att avtal tecknas mellan Högsby kommun 
och respektive kommun. 
 
Varje kommun utser en överförmyndare eller överförmyndarnämnd. 
 
Ett arvode motsvarande 1000 kr/år skall utgå till överförmyndaren samt ett 
arvode om 500 kr/år skall utgå till ersättaren för överförmyndaren. 

  
Kommunchefen får i uppdrag att utse Högsby kommuns representanter i 
styrgruppen som ansvarar för införandet. 

Verksamheten kommer att rymmas inom budget för verksamhetsåret 2011.  
Finansieringen för verksamhetsåret 2011 sker utifrån befintlig ärendemängd 
2010 i respektive kommun. Finansieringen 2012 och 2013 sker genom 50 % 
utifrån ärendemängden och 50 % utifrån befolkningen i respektive kommun 
31 december två år innan budgetåret. Finansieringen fr.o.m. 2014 sker 
utifrån befolkningen i respektive kommun 31 december två år innan 
budgetåret. 
_____ 
 
Beslutsexpediering 
 Hultsfreds kommun   
Oskarshamns kommun 
Mönsterås kommun 
Anita Holm 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Ändring i lokala ordningsstadgan ang assistanshundar 
Assistanshundar är ett samlingsbegrepp som omfattar ledarhund för 
synskadad samt service- och signalhundar. I begreppet servicehundar ingår 
även alarmerande hundar för diabetes och epilepsi. En assistanshund är en 
utbildad, legitimerad hund som arbetar tillsammans med en enskild förare 
som har någon form av funktionshinder. Allmänt känt är ju en synskadads 
ledarhund men det finns även behov av assistanshundar med andra 
specialutbildningar. Det kan handla om hundar som larmar vid 
epilepsianfall, vid felaktiga insulinnivåer eller hundar som kan hjälpa sin 
förare med olika tekniska göromål. En assistanshund som är i tjänst medför 
legitimation och bär ett gult tjänstetäcke. Undantaget är ledarhund för 
synskadad som även fortsättningsvis bär vit sele som tecken på att den 
arbetar. 
 
Hjälpmedelsinstitutet har fått regeringens uppdrag att i samverkan med 
Socialstyrelsen genomföra en treårig försöksverksamhet med 
assistanshundar. I samband med det ska det klargöras hur tillgängligheten 
för hundarna är i olika miljöer. Hjälpmedelsinstitutets huvudmän är staten 
och Sveriges Kommuner och Landsting. 
 
Tillgänglighet för hundar i offentliga miljöer regleras i kommunens lokala 
ordningsstadga. I Högsby kommuns lokala ordningsstadga beslutad av 
kommunfullmäktige den 15 februari 1996, § 27, finns tre paragrafer som 
berör hundar i offentlig miljö. 
 
Det som berörs av den föreslagna ändringen är §11. 
 
11 § Hundens ägare, den som tagit emot en hund för underhåll eller 
nyttjande eller den som endast tillfälligt vårdar en hund är skyldig att följa 
bestämmelserna i 12 och 13 §§. Det som sägs i dessa paragrafer gäller inte 
för ledarhund för synskadad person eller för polishund i tjänst.  
 
Motivering 
Med den tydliga specificeringen av begreppet assistanshund som 
Hjälpmedelsintstitutet anger syns det inte finnas något rimligt skäl att inte 
låta undantaget för ledarhund för synskadad person och polishund i tjänst 
även omfatta övriga assistanshundar. Tydligt är att alla assistanshundar är 
lika viktiga för sin förare som ledarhunden är för den synskadade. 
 
Måluppfyllelse 
Måluppfyllelsen representeras av följande utdrag ur ”Möjligheternas 
kommun”: ”Enskilda och gruppers resurser skall tillvaratas och utvecklas 
med respekt för den enskildes integritet.” 
 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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”Vi skall få ett tryggare, öppnare och mera tolerant samhälle där 
företagsamheten ökar och människor vågar förverkliga sina drömmar och 
livsprojekt.” 

  
Ekonomiska konsekvenser 
Hjälpmedelsinstitutets bedömning av behovet är ca 120 assistanshundar i 
hela landet. Det innebär att ekonomisk belastning på grund av lösspringande 
hundar bedöms för Högsby kommuns del som marginell. 
 
Miljökonsekvenser 
Inga kända miljökonsekvenser. 
 
Kommunledningsutskottets förslag  
Kommunstyrelsen beslutar att ändra texten i Högsby kommuns lokala 
ordningsstadga §11. 
• Gällande text lyder: 11 § Hundens ägare, den som tagit 
emot en hund för underhåll eller nyttjande eller den som endast 
tillfälligt vårdar en hund är skyldig att följa bestämmelserna i 12 
och 13 §§. Det som sägs i dessa paragrafer gäller inte för 
ledarhund för synskadad person eller för polishund i tjänst. 
 
• Texten ändras till: 11 § Hundens ägare, den som tagit emot 
en hund för underhåll eller nyttjande eller den som endast 
tillfälligt vårdar en hund är skyldig att följa bestämmelserna i 12 
och 13 §§. Det som sägs i dessa paragrafer gäller inte för 
ledarhund för synskadad person, annan legitimerad 
assistanshund i tjänst eller för polishund i tjänst. 
_____ 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunledningsutskottets förslag bifalles. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Kommunledningsutskottets förslag bifalles. 

 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
 Hjälpmedelsinstitutet   
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Medborgarförslag ang farthinder på Långgatan i Högsby  

2009-09-10 inkom ett medborgarförslag från Ulf Linehag om två farthinder 
på Långgatan, där trafiken är livlig och hastigheterna höga. Många både 
barn och gamla svävar i stor fara framför allt vid järnvägsövergången 
bakom varuhusen. 

På Tekniska utskottet 2009-09-17 beslutades att tekniska förvaltningen 
kommer att genomföra en trafikmätning på Långgatan. 
_____ 
 
Tf. teknisk chef redogör för hastighetsmätningen som gjorts på 
Långgatan. Totalt har knappt 4000 fordon registrerats varav 
drygt 300 av dessa färdades över 50 km/h. Medelhastigheten var 
47 km/h där extremvärdena är borträknade. En liknande mätning 
gjordes 2006 som visar på liknande siffror. 
 
Förslag till beslut 
 
Med anledning av ovanstående föreslås att det inte finns behov 
av farthinder på Långgatan i Högsby. Kompletterande mätningar 
på liknande gator i kommunen görs. 
_____ 
 
Nya hastighetsmätningar för Storgatan och Allégatan har genomförts i båda 
riktningar. Diskussion fördes utefter de nya hastighetsmätningarna. 
 
Tekniska utskottets förslag 

För närvarande föreligger inget behov av farthinder på Långgatan. 
_____ 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
För närvarande föreligger inget behov av farthinder på Långgatan. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 

För närvarande föreligger inget behov av farthinder på Långgatan. 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
 Ulf Linehag   
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  
 
 
 



 
HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 22 (45) 
 
Kommunfullmäktige 2010-11-08  
 

 
 KF § 172   DNR: KU.2010.145  

 
 

Medborgarförslag angående turistbyrån   

Ola Strömbom har lämnat ett medborgarförslag angående skyltning och 
öppettider för turistbyrån. 

Föreslås att tydliga skyltar sätts upp så att turistbyrån hittas från alla håll 
samt att öppettiderna utökas under turistsäsongen. Exempelvis som idag 
under veckodagarna (9-18) samt 10-16 under lördag och söndag tiden 15 
juni-31 augusti. Prova en säsong och utvärdera därefter. 
 
Fritidschefen redovisar ett svar på medborgarförslaget enligt följande: 
 
“Skyltning Turistbyrån 
Skyltning av lokalen är idag tydlig, det saknas dock en ”ljuslåda” på väggen 
vid entrén där alla verksamheterna i lokalen presenteras med respektive 
logga. Samma gäller för skylt mot Emågården och ner mot Järnvägsgatan, 
dessa skyltar är dock av ett enklare material. Skyltarna beställdes samtidigt 
som den stora över entrén. 
 
Vad gäller vägskyltning så finns i-skyltar vid södra och norra rondellen (den 
vid norra efter rondellen) det finns också i-skylt i norra korsningen 
Järnvägsgatan/Storgatan. 
 
Ansökan om tillstånd för skyltning kommer att lämnas in och då gäller den 
för västra infarten samt vid resecentrum där även hänvisas till i-parkering på 
SJ-planen. 
 
Öppettider för turistbyrån 
Högsby turistbyrå är helårsöppen mellan kl 09.00-18.00 måndag – fredag 
(en utökning sedan två år tillbaka) samt lördagar 10.00-13.00. 
 
Under årets högsäsong, 12/6-14/8 har öppethållandet ökat med ytterligare 
två timmar under lördagar, 10.00-15.00, antalet besökare under denna 
period var totalt 1.433 besökare på lördagar enligt följande: 

 
 kl 10-11 kl 11-12 kl 12-13 kl 13-14 kl 14-15 
Totalt 317 465 335 219 97 
Genomsnitt 35 52 37 24 11 
 

Detta visar antalet besökare i lokalen, av dessa har inte alla fått personlig 
service utan bara läst tidningar eller suttit vid datorer.  
 
Den mest frekventa tiden är mellan 10.00-13.00. 
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HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 23 (45) 
 
Kommunfullmäktige 2010-11-08  
 

KF § 172   DNR: KU.2010.145  
 
Det har totalt varit 19.516 besökare i lokalen under tiden 1 juni – 31 augusti 
2010. Den mest frekventa tiden där är mellan kl 10.00 – 14.00.” 

  
 
Utbildningsutskottets förslag 
Utbildningsutskottet ställer sig bakom svaret på medborgarförslaget och ger 
fritidschefen i uppdrag att kommunicera detta med förslagsgivaren. 
_____ 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Ovanstående svar på medborgarförslaget bifalles. 
 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Ovanstående svar på medborgarförslaget bifalles. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
 Ola Strömbom 
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Motion angående färdtjänst  
Sverigedemokraterna inkom till KF 2010-06-14 med en motion om 
färdtjänst. Motionen avser att ge alla personer som fyllt 80 år rätt till 
färdtjänst utan prövning.  
 
Färdtjänst är ett komplement till kollektivtrafiken. Den är avsedd för 
personer med ett varaktigt funktionshinder som medför väsentliga 
svårigheter att förflytta sig på egen hand eller att resa med allmänna 
kommunikationer. Brist på allmänna kommunikationer är inget skäl som 
berättigar till färdtjänst. Färdtjänsten är en del av kollektivtrafiken vilket 
innebär att samåkning sker med andra färdtjänstberättigade.  
 
År 2000 antog riksdagen en proposition ”Från patient till medborgare” en 
nationell plan för handikappolitiken. I denna plan finns ett mål att 
kollektivtrafiken ska vara anpassad för alla handikappade 2010. 
KLT antog år 2004 en marknadsplan för de kommande fyra åren. I denna 
plan anges bla följande: 
 
• Syftet är att göra kollektivtrafiken tillgänglig för funktionshindrade så 
att alla kan resa på samma villkor samt att samordna olika slag av 
offentligt betalda resor. 
 
• Den allmänna kollektivtrafiken ska vara handikappanpassad och ges 
möjlighet för en integrering av den särskilda kollektivtrafiken in i den 
allmänna kollektivtrafiken – en kollektivtrafik för alla. 
 
• Äldre och funktionshindrade är prioriterade målgrupper. 

Strävan är alltså att den allmänna kollektivtrafiken ska anpassas så att alla 
kan nyttja den oavsett handikapp. Att erbjuda färdtjänst till alla personer 
över 80 år skulle vara ett steg mot denna strävan. 

Att förutsätta att alla personer som är över 80 år har varaktiga 
funktionshinder som medför svårigheter att förflytta sig på egen hand skulle 
kunna uppfattas som kränkande. Till detta kan man undra hur 
kommunallagens likställighetsprincip ska tolkas. Vad är det som säger att en 
som är 79 år har mindre behov?  

Kommunen är skyldig att utreda om den som ansöker om färdtjänst 
uppfyller kraven för att få tillstånd. Att pröva frågor om tillstånd till 
färdtjänst är att betrakta som myndighetsutövning och enligt färdtjänstlagen 
skall därför förvaltningslagen tillämpas. 
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De investeringar som gjorts i handikappanpassade fordon, hållplatser mm. 
Blir felinvesteringar om man dessutom låter kommunen ta kostnader för 
färdtjänst för denna målgrupp. 

  
 Socialutskottet föreslår 2010-09-13, § 24 att avslå motionen. 

_____ 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Motionen avslås, enligt socialutskottets förslag. 
_____ 

Yrkande 
Leif Gustafsson(SD) yrkar att motionen återremitteras för att ta fram 
kostnader och konsekvenser av ett införande av färdtjänst utan prövning till 
alla personer som fyllt 80 år.  
 
Jonas Erlandsson yrkar avslag på återremiss av ärendet. 
 
Ingemar Svanström yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Inger Gustavsson(S) anser att kommunen ska marknadsföra den trafik vi har 
och yrkar att närtrafiken marknadsförs i tidningen Innehåll. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och Leif 
Gustafssons yrkande om återremiss och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt kommunstyrelsens förslag, varvid votering begärs. 
 
Följande propositionsordning godkännes: ”Den som röstar på 
kommunstyrelsens förslag, röstar ja. Den som röstar på Leif Gustafssons 
återremissyrkande, röstar nej. 
 
Vid omröstningen avges 36 ja-röster, 4 nej-röster och 1 avstår enligt särskild 
bilaga. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Motionen avslås enligt socialutskottets förslag. 
_____ 
 
Reservation 
Leif Gustafsson(SD), Sven-Erik Karlsson(SD), Bernt Limegård(SD) och 
Evert Andersson(SD) reserverar sig mot beslutet. 
 
 
 
Beslutsexpediering 
 SD-gruppen   
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Motion angående ökad tillgänglighet 

Kristdemokraterna har, genom Helene Danielsson, lämnat in rubricerade 
motion och föreslår följande: 

Att kommunstyrelsen ges i uppdrag att göra en kartläggning över 
kommunens publika lokaler och allmänna platser, vilka brister det finns vad 
gäller tillgängligheten. 

Att kommunstyrelsen ges i uppdrag att ta fram en plan för att åtgärda dessa 
brister. 

Att kommunstyrelsen följer det som sägs i lagparagrafen om enkelt 
avhjälpta hinder. 

Att kommunstyrelsen bildar forum där det finns möjlighet att samråda med 
handikapporganisationerna och informera föreningarna i kommunen kring 
tillgänglighetsfrågan. 
 
Tekniska utskottet föreslår 2010-09-15, § 97 att tf. teknisk chef får i uppdrag 
att svara på motionen med hänvisning till den tillgänglighetsplan som är 
antagen av KF.  
_____ 
 
En svarsskrivelse är upprättad enligt följande: 
 
”Under våren 2010 inleddes ett arbete med att ta fram en tillgänglighetsplan 
för Högsby kommun. Denna tillgänglighetsplan har därefter behandlats av 
flera beslutsinstanser: Den 16 juni fick tekniska utskottet information om 
den nya tillgänglighetsplanen. Beslutsfrågan skickades vidare till 
nästkommande kommunstyrelse. Den 17 augusti tog kommunstyrelsen upp 
frågan, och ett förslag tecknades där 500 000 kr avsattes till 
förbättringsåtgärder i enhet med handlingsplanen. Kommunstyrelsen 
skickade förslaget vidare till kommunfullmäktige för godkännande. Den 6 
september antog kommunfullmäktige tillgänglighetsplanen och 
kommunstyrelsens förslag att avsätta 500 000 kr för att åtgärda alla tre steg i 
den tillhörande handlingsplanen. Finansieringen sker via kommunens 
rörelsekapital. Helene Danielsson, KD, yrkade att en arbetsgrupp tillsätts, 
där handikapporganisationer är involverade, som fortsätter arbetet med att 
göra Högsby kommun så tillgänglig som möjligt. Helene Danielssons 
tilläggsyrkande bifalles. 
 
De förslag motionen lyfter fram besvaras av den nya tillgänglighetsplanen. I 
tillgänglighetsplanen görs en kartläggning över kommunens publika lokaler 
och allmänna platser, och brister i tillgänglighet lyfts fram. Men för en  
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fullständig kartläggning måste arbetet fortsätta med bad- och lekplatser, och 
busshållsplatser. 
 
 I den för tillgänglighetsplanen bifogade handlingsplan finns en plan för hur 
brister i tillgänglighet kan åtgärdas. 
 
Genom att fullborda handlingsplanen följer Högsby kommun lagparagrafen 
om enkelt avhjälpta hinder. 

I arbetet med tillgänglighetsplanen hölls ett möte med handikapprådet och 
lokala handikapporganisationer. Under mötet diskuterades 
tillgänglighetsfrågan och handikapporganisationerna fick lämna förslag på 
förbättringsåtgärder. I dagsläget finns inte några nya möten eller 
tillgänglighetsforum inbokade. Dock är det rimligt att arbetet med 
tillgänglighetsplanen bör kontinuerligt avhandlas/diskuteras i befintligt 
pensionärsråd och handikappråd.” 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Ovanstående svarsskrivelse godkännes som svar på motionen. 

Motionen är därmed besvarad. 

Yrkande 
Helene Danielsson(KD) anser att det saknas vissa delar i svaret på 
motionen. Man har endast beaktat den fysiska tillgängligheten inte den 
kommunikativa, informativa och psykosociala tillgängligheten enligt 
lagtexten. 
 
Helen Danielsson(KD) med instämmande av Sven-Erik Karlsson(SD)yrkar 
att tillgänglighetsplanen revideras med ovanstående begrepp och vidhåller 
samtidigt sitt tidigare yrkande att en arbetsgrupp tillsätts, där 
handikapporganisationer är involverade, som fortsätter arbetet med att göra 
Högsby kommun så tillgänglig som möjligt 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på Helene Danielssons tilläggsyrkande och 
finner att kommunfullmäktige bifaller detsamma. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Ovanstående svarsskrivelse godkännes som svar på motionen. 

Helene Danielssons(KD) tilläggsyrkande bifalles. 

Motionen är därmed besvarad 
_____ 
Beslutsexpediering 
 Helene Danielsson   
Joakim Malmdal 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Redovisning av obesvarade motioner 

Kommunledningskontoret har upprättat en redovisning över obesvarade 
motioner. 
 
Leif Gustafsson(SD) frågar om det inte saknas en motion angående 
musikskolan i redovisningen. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Redovisningen läggs till handlingarna.  

Det undersöks om motionen angående musikskolan är obesvarad. 
_____ 
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Redovisning av obesvarade medborgarförslag 

Kommunledningskontoret har upprättat en redovisning över obesvarade 
medborgarförslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Redovisningen läggs till handlingarna. 
_____ 
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Medborgarförslag angående belysning i Lanhagen 

Patrik Svensson, Högsby har lämnat ett medborgarförslag angående 
belysning längs stigarna i Lanhagen.  
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Medborgarförslaget remitteras till kommunstyrelsen. 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
 Kommunstyrelsen   
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  
 
 
 



 
HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 31 (45) 
 
Kommunfullmäktige 2010-11-08  
 

 
 KF § 178   DNR: KU.2010.236  

 
 

Medborgarförslag-demokratisering av det politiska arbetet 

Jonas Andersson, Fagerhult har lämnat ett medborgarförslag angående att 
demokratisera Högsby kommun. 

För att åstadkomma ett bättre politiskt klimat och undvika 
demokratihämmande parlamentariskt positionerande, föreslås att Högsby 
kommun ska faststlå en arbetsordning för kommunens politiska idéarbete 
och beslutsfattande som bygger på flera principer som redovisas i förslaget: 
 
Andersson föreslår att Högsby kommunfullmäktige faststlår och börjar 
arbeta efter dessa formulerade principer för mandatperioden 2011-2014. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Medborgarförslaget remitteras till kommunstyrelsen. 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
 Kommunstyrelsen   
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Besvarande av enkel fråga angående barnomsorgen  

Gunnar Hult (LHK) frågade vid kommunfullmäktiges 
septembersammanträde utbildningsutskottets ordförande Lars-Magnus Ek, 
vilka regler som gäller för att få barnomsorg i kommunen  
 
Vid dagens sammanträde besvarar Lars-Magnus Ek(C) frågan. Reglerna 
finns på kommunens hemsida under ”Skola/barnomsorg”, bra att veta” samt 
en hjälp att räkna ut avgiften och information om det kommunala 
vårdnadsbidraget.  
 
Frågan är därmed besvarad. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
 Gunnar Hult 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Besvarande av enkel fråga angående attraktivare kommun  

Gunnar Hult (LHK) frågade, vid kommunfullmäktiges 
septembersammanträde kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström, 
hur man ska göra kommunen mer attraktiv så att barnfamiljer vill flytta hit. 
 
Vid dagens sammanträde besvarar kommunstyrelsens ordförande Ingemar 
Svanström frågan. 
 
För att familjer och enskilda personer ska vilja flytta till Högsby kommun är 
det viktigt att det finns en bra arbetsmarknad antingen på orten eller inom 
pendlingsavstånd. Att man kan hitta bra boende är också en förutsättning. 
Bra allmänna kommunikationer, ett levande föreningsliv, en bra kommunal 
service är andra vktiga delar för att vara en attraktiv kommun. För just 
barnfamiljer är naturligtvis kvalité på barnomsorg, skola och 
fritidssysselsättningar särskilt viktigt. 

Kommunen ska fortsätta jobba med näringslivsfrågor, företagande, boende, 
infrastruktur och kommunens kärnverksamhet. 
 
Frågan är därmed besvarad. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
 Gunnar Hult 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Besvarande av enkel fråga angående köp av fastighet 

Gunnar Hult (LHK) frågade kommunstyrelsens ordförande Ingemar 
Svanström varför kommunen har köpt in Invidofastigheten. 
 
Vid dagens sammanträde besvarar kommunstyrelsens ordförande Ingemar 
Svanström frågan. Kommunens energibolag HEAB har gjort bedömningen 
att fastigheten lämpar sig utmärkt för en av bolagets panncentraler. 

Frågan är därmed besvarad. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
 Gunnar Hult 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Besvarande av enkel fråga angående Storgatan  

Gunnar Hult (LHK) frågade, vid kommunfullmäktiges 
septembersammanträde tekniska utskottets ordförande Roland Waern, vem 
det är som sköter underhållet av Storgatan. 
 
Tekniska utskottets ordförande Roland Waern besvarar frågan vid dagens 
sammanträde. Det är kommunen som sköter underhållet av Storgatan. 
Diskussioner pågår med entreprenören inför slutbesiktningen av Storgatan. 
 
Frågan är därmed besvarad. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
 Gunnar Hult 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Besvarande av enkel fråga angående 
tillgänglighetsplanen/skyddsombud  

Nedzad Talovic (S) frågade, vid kommunfullmäktiges 
septembersammanträde kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström i 
samband med att kommunfullmäktige har antagit tillgänglighetsplanen, om 
det finns skyddsombud på kommunens arbetsplatser. 
 
Vid dagens sammanträde besvarar kommunstyrelsens ordförande Ingemar 
Svanström frågan. 
 
”De flesta arbetsplatser har skyddsombud medan några, bl.a kommunhuset, 
Lillebo, Blåsippegränd m fl inte valt skyddsombud”. Kommunstyrelsens 
ordförande hänvisar i övrigt till det skriftliga svaret som han har lämnat. 
 
Frågan är därmed besvarad. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
 Nedzad Talovic   
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Besvarande av enkel fråga angående SFI-undervisningen  

Birgitta Ryner (FP)frågade, vid kommunfullmäktiges 
septembersammanträde utbildningsutskottets ordförande Lars-Magnus Ek, 
vilka personalresurser som finns i kommunen för SFI-undervisningen. 
 
Vid dagens sammanträde besvarar utbildningsutskottets ordförande Lars-
Magnus Ek frågan. Kommunen anställer lärare som har en utbildning som är 
avsedd för den undervisning de ska bedriva. Enligt det personalpolitiska 
programmet är det viktigt att kommunen som arbetsgivare bland annat vid 
rekrytering och personalplanering, eftersträvar etnisk mångfald. 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
 Birgitta Ryner 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Besvarande av enkel fråga angående luftkonditionering på 
äldreboendena  

Helene Danielsson (KD) frågade, vid kommunfullmäktiges 
septembersammanträde kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström, 
om det finns luftkonditionering på kommunens äldreboenden och vill att en 
översyn genomförs till nästa år. 
 
Vid dagens sammanträde besvarar kommunstyrelsens ordförande Ingemar 
Svanström frågan. ”Det finns ingen luftkonditionering på våra särskilda 
boenden. Vid en framtida renovering kommer ventilationssystem, fönster 
mm att ses över och det blir då möjligt att göra mer grundläggande 
förbättringar. I de delar av äldreboendet som inte kommer att beröras av 
kommande renoveringar ska frågan tas upp om åtgärder till nästa år för att 
minska problemen”. 

Helene Danielsson vill att kommunen förbereder nästa sommar genom 
inköp av fläktar till äldreboendena. 
 
Frågan är därmed besvarad. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
 Helene Danielsson   
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Besvarande av enkel fråga angående plantering  

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2010-06-16 frågade Mikael 
Jonnerby(C) tekniska utskottets ordförande Roland Waern vad som ska 
planteras vid utfarten vid Preem-macken. 

Roland Waern svarar att en marktäckande ros kommer att planteras där 
under hösten. 
 
Mikael Jonnerby är inte nöjd med svaret utan vill förtydliga frågan att även 
omfatta plantering längs hela Järnvägsgatan. 
 
Vid dagens sammanträde besvarar tekniska utskottets ordförande Roland 
Waern frågan. Ansvaret för Järnvägsgatan har Trafikverket. 

Frågan är därmed besvarad. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
 Mikael Jonnerby   
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Månadens fråga    

Kommunfullmäktiges ordförande redovisar september och oktober månads 
fråga.”Ska Högsby kommun vara kvar som egen kommun”? 

37 ja-svar och 60 nej-svar redovisas. 
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Redovisningen läggs till handlingarna. 
_____ 
 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  
 
 
 



 
HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 41 (45) 
 
Kommunfullmäktige 2010-11-08  
 

 
 KF § 188   DNR: KU.2010.255  

 
 

Enkel fråga angående information om barnomsorgspeng på 
kommunens hemsida 

Ewa Engdahl(C) vänder sig till utbildningsutskottets ordförande Lars-
Magnus Ek och frågar varför det inte finns någon information om 
barnomsorgspengen på kommunens hemsida. 
 
Utbildningsutskottets ordförande Lars-Magnus Ek svarar att den 
informationen kommer att läggas ut på kommunens hemsida. 
 
Frågan är därmed besvarad. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
 Ewa Engdahl 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Enkel fråga angående attraktivare kommun  

Leif Gustafsson(SD) vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Ingemar 
Svanström och frågar om han inte har några visioner om en attraktivare 
kommun. Av det svar som ordföranden lämnade tidigare framgick att det 
inte fanns något revolutionerande sätt att skapa en attraktivare kommun. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström besvarar frågan. Han 
vidhåller sitt tidigare svar att det gäller att jobba vidare med 
näringslivsfrågor, företagande, boende, infrastruktur och kommunens 
kärnverksamhet. 
 
Frågan är därmed besvarad. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
 Leif Gustafsson 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Interpellationer   

Inga interpellationer lämnades. 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Motion angående miljöpolitik och återvinning i Högsby kommun 
Miljön är en högt prioriterad fråga för Centerpartiet. I nästan femtio år har vi 
engagerat oss i olika miljöfrågor. Det var exempelvis Centerpartiet som 
införde kretsloppstänkandet i svensk politik.  
 
Centerpartiet arbetar aktivt för att miljöfrågorna ska ingå i alla 
politikområden. Vi vill skapa förutsättningar för ett hållbarare, grönare och 
modernare Högsby. Vårt arbete bygger på övertygelsen att god miljö och 
ekonomisk utveckling går hand i hand. Vi vill underlätta för de företag och 
människor som satsar på miljöarbete, ny teknik och miljövänligt agerande.  
 
Centerpartiet vill att det ska vara enkelt att vara miljövän. Målet är tydliga 
och enkla regler och verktyg som gör att var och en kan och vill bidra till en 
hållbar utveckling.  
 
Att minska sopberget är en konkret miljöfråga som har engagerat våra 
invånare under lång tid. Nyligen kunde vi dock notera att tekniska utskottet 
har beslutat att återvinningsstationen i Hornsö skall tas bort.  
 
Detta rimmar illa med Högsby Kommunfullmäktiges politik där samtliga 
partiet slår fast att 
 
Vi skall bli den gröna kommunen som brukar utan att förbruka där de 
boende ska erbjudas ett bra och varierat boende (permanent och/eller fritid) 
med en väl fungerande service. 
 
Det är viktigt att den lokala servicen fungerar i alla delar av kommunen. Inte 
minst gäller detta för att kommunen skall vara attraktiv för besökare, 
inflyttare och entreprenörer.  
 
Kommunen skall vara en aktiv part i arbetet med att utveckla den lokala 
basservicen tillsammans med privata och ideella krafter. 
 
Beslutet att ta bort Hornsös Återvinningsstation tas samtidigt som 
kommunledningen med hjälp av statligt stöd arbetar med att utveckla den 
lokala servicen i hela kommunen. Den ena handen verkar inte veta vad den 
andra gör! 
 
Centerpartiet i Högsby kommun föreslår 
 
att beslutet om nedläggning av Hornsös Återvinningsstation omedelbart rivs 
upp 
 
att även miljö och särskilt återvinningsfrågorna inkluderas i 
kommunledningens arbete för en stärkt lokal service i hela Högsby kommun 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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samt att 
 
företrädare för Högsby kommun vinnlägger sig om att stärka dialogen med 
invånare/företag/föreningsliv etc. med syfte att gemensamt komma fram till 
konstruktiva lösningar för att stärka och utveckla den lokala servicen 
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Motionen remitteras till kommunstyrelsen. 
_____ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
 Kommunstyrelsen   
 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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